
Assemblea L’ Egarenca
( Dj 13/04/2023)

Assistents:
Armando (perrovanir), Jordi (dern), Jacint (sobrevia), Xavi (Xavisabel i sprintcoop), Marta (bouperez
i treballadora), Dani (rabadan), Joan (migjorn) Germà-Pepa (posas), Cris-Uri (tintrambla), Anna
(joanianna), Roser (roserbc), Dolors-Santi (banyoles), Santi (magi), Maite (marvi), Lourdes
(barquinero), Marina (cescmarina), Albert (ricocots), Francesc (vergesmiro), Sonia (soniamanel),
Rosa (jaumeirosa), Vero (leskopis), (cogullada)

Ordre del dia
1.- Estat de l’associació
2.- Pressupost i estat de comptes
3.- Activitats

1.- Estat de l’associació:
- Estat de la botiga i suport:

- dimecres, amb voluntariat, s'ha fet possible deslliurar a una de les treballadores. i
això es tradueix en poder obrir una franja més. Es fan torns

- preocupa que no entra ningú al grup de treball. Seria bo per evitar que la gent
voluntària s’esgoti.

- cal fer campanya per intentar captar més voluntaris
- Fira Picnic Jazz va funcionar també amb voluntariat i va funcionar molt bé.

- projecte que dependrà també de voluntariat:
- remodelació impossible poder-la fer tota de cop, i es va decidir fer-la per

etapes
- tota la gent que es pugui afegir, és benvinguda. Al igual que l’aportació d’idees
- el disseny parteix d’un projecte d’estudiants d’interiorisme i escaparatisme de

l’INS Montserrat Roig:
- canviar els granels de paret (a l’esquerra)
- posar verdures i fruita al centre
- recollida de comandes al fons, d’aquesta manera es passa per

botiga abans de recollir.
- Cal tenir en compte que els voluntaris no són professionals, no hi ha

massa temps i són poc nombrosos.
- La proposta de remodelació és per aconseguir més espai per poder

circular i per exposar més productes i també per intentar atraure més
socis i clients.



- Comissions de treball
- no totes funcionen
- la comissió de proveïdors necessita un replantejament: hi ha productes que no tenen

sortida i ocupen un espai que podria ser útil per altres amb més sortida
- s’obre debat sobre si ha de ser una comissió o les aportacions de tots els socis
- això implicaria dificultat de gestionar potser tota la informació. Caldria potser

ser diderat per les treballadores de la botiga.
- es demana més feedback de tota aquesta informació cap a les famílies sòcies.

- es planteja si seria possible tenir un llistat de preus, però són molt variables

- en Jordi explica la possibilitat d’utilitzar el whatsapp empresa per fer fer difusió entre
les sòcies, a través d’un catàleg fotogràfic. Es farà valoració

- Vero informa que s’està en procés de canviar de plataforma que permetria
compra online

- una altra opció seria fer arribar a botiga els productes que es consumirien i veure si
es pot incorporar, condicions de comanda…. Excel?

- s’obre debat sobre el tipus de producte que cal incorporar:
- producte que compleixi els criteris agroecològics del projecte?
- altres productes que assegurin més consum i per tant, la supervivència de la

botiga?
- dinamitzar la “compra prèvia”?

- des de botiga s’informa que contínuament entren productes nous però potser no
s’està comunicant prou.

- seria interessant conèixer quin producte nou ajuda a augmentar les vendes i
quins no i fer la valoració entre tots per anar resseguint quins són els que
aporten augment de demanda.

- cal augmentar la informació i presència en xarxes: el problema és la manca de
temps… Potser seria interessant invertir en aquest aspecte.
Si és fa en xarxes, tothom pot veure l’oferta, la novetat… (millor que pel grup
de whatsapp)

- Des de botiga s’insisteix en la importància d’encarregar:
- ajuda a ser precisos en les comandes
- fer petit descompte en productes si s’han encomanats

- Tema d’incorporar una persona especialista per gestionar les xarxes: Vero comenta que en
Barri Futur hi ha un projecte que va caminant i potser podria ser una solució.



2.- Comptes 2022 i pressupostos 2023
Documents adjunts que s’han presentat: Balanç de situació 2022, Pèrdues i guanys 2022 i
Pressupost 2023.

- Comptes 2022: es van tancar amb - 4800 €
- tot i ser dolents, s’ha tancat amb menys despesa que a mitjans d’any (es van frenar

les despeses en personal i augmentar els marges)
- el patrimoni net és de 8700 aprox, però es compta amb 13.000 € de les aportacions a

l’obrir la botiga.
- Al gener no hi han hagut pèrdues (beneficis de 400 € tenint en compte les subvencions). La

botiga genera deute, però amb les subvencions, l’associació ha estat sostenible. S’estan
tancant febrer i març

- Les vendes continuen caient (el pressupost de l’exercici actual contempla un descens de
15% de vendes i ara mateix estem en 18-17-16%)

- es demana si és perquè marxen famílies o les famílies gasten menys
- la venda a no socis augmenta, tot i així és un 10% de la facturació. Ara per ara no ens

pot salvar
- si els no socis van aguantant, es podria aprofitar per enviar promocions, etc…
- es proposa demanar el correu per fer arribar informació als no socis
- Els tastets de dimecres funcionen per atraure gent nova. Potser es podria pensar en

més activitats d’aquest tipus
- els productes que destaquen són la fruita i la verdura
- 3 línies d’actuació:

- Canvi de botiga
- xarxes i difusió
- captar nous clients, encara que siguin no socis

- Amb els números actuals de despeses controlades, descens de consum, vendes,
subvencions, farien que els recursos propis no caiguin. Però cal evitar que les vendes siguin
per sota del 15%

- Pressupost de tresoreria: 7100 euros. Si es generen recursos de -3800 euros, s’han de restar.
Si moneders no es mantenen, la pèrdua serà major.
cal tenir en compte també la partida de 2000 euros en inversió a botiga, pot augmentar

- També hi ha un apartat per devolució de capital. Per llei no es pot tornar fins que no es
tanquen els comptes de l’any en què es sol·licita. Hi ha una partida 952 €

- quan una família reclama el retorn del capital, se li ofereix gastar-lo en productes.
- Si no s’haguèssin rebut les subvencions, a l’agost s’hauria d’haver demanat algun tipus de

finançament
- Ara mateix hi ha 96 socis actius i alguns en excedència, uns 31 (no han recuperat el capital,

però no paguen quota)
- Els comptes de l’any anterior i els pressupostos s’han d’aprovar. S’aproven per consens.

- es felicita al Xavier per el seguiment de pressupostos i comptes.
- En Xavi explica que una part de la feina la fa Sprintcoop i l’altre l’Ateneu



3.- Activitats i Subvencions 2023
- Dues subvencions municipals, que es cobren a inici d’any. paguen i després es justifica

- emprenedoria (1200)
- mediambient (1000)

- Projecte cistelles a domicili:
- projecte comú amb Prodis, La Terrassenca i Comunalitats. Intervindrà en el projecte

la moneda social. Ara per ara es farà una prova pilot amb 3 famílies de la Junta.
- hi haurà l’opció de recollir-les en botiga.
- al balanç hi ha 325 euros (com a passiu) d’emissions de moneda social La Mola (que

ha emès l’Egarenca)

- Tallers
- activitats de promoció del model de consum cooperatiu a escoles i instituts
- millora de la web de l’entitat
- xerrades i/o taules rodones per difondre activitats de projecte ens els que participem

(moneda social, cohabitatge…) 1 0 2 anuals

Mediambient:
- fires temàtiques sobre alimentació i economia social a Terrassa
- 3ª edició de l’ elaboració de conserva de tomàquet de cooperativa agroecològica (amb

cooperatives i productores vallesanes)
- oferta periódica de visites a finques agràries vinculades a la ciutat
- xerrades sobre consum responsable i cooperativisme de consum
- actualitz de la guia de productors locals
- foment d’ hàbits de consum saludables

Barri futur: comunalitats urbanes
- menjadors escolars i pagesia. S’ha començat per les escoles bressols municipals.
- repartiment de cistelles
- activitats vinculades amb el comerç local dirigides al foment de xarxes de suport dins la

comunalitat

15-16-17 setembre: VeganFest. Després de la participació al Picnic Jazz, potser es pot valorar la
participació. Caldrà preguntar si ens accepten o cal ser 100% vegans.

L’Ateneu s’ha fet el propòsit d’impulsar una cooperativa de consum tèxtil. En Xavi proposa a
l’assemblea de l’Egarenca participar, sigui en consumir o en impulsar el projecte.

Es dona pas a l’espai obert de preguntes mentre es berena.


